

Referat– Styringsgruppe Cris/NVA		
Møte	1/2025	Godkjent via epost den 4. februar 2025
Dato	28.01.2025	
Tid	13:00 - 15:02	
Sted	Teams	
Til	Marion Mühlburger (UiB)	Kari-Anne Kristensen (NFR) (forlot møtet under sak 08-25)
	Herman Strøm (UHR)	Johannes F Paulsen (UiO) (forlot møtet under sak 07-25)
	Trude Eikebrokk (FFA)	Vigdis Namtvedt Kvalheim (Sikt)
	Frode Arntsen (Sikt)	Terje Hellesvik (Sikt)
	Marit Henningsen (Sikt)	Jan Erik Garshol (Sikt) - Sak 03-25
	Lisa Andersen Reppe (Sikt) - Sak 07-25	Wiebke Kallweit (Nord) - Sak 03-25
	Vidar Rongved (HVL) - Sak 03-25	

AGENDA

Sak	Tid	Tema	Sakstype
01-25	13:00	Godkjenning av innkalling og dagsorden	B
		Det var ingen kommentarer til dagsorden, og ingen saker til eventuelt. Vedtak: <i>Styringsgruppen godkjenner innkalling og dagsorden.</i>	
02-25	13:05	Godkjenning av referat fra møte i SG den 6 des 24	B
		Referatet ble godkjent via e-post den 17 desember 24 og publisert på Sikt sine nettsider den 18 desember 24. Vedtak: <i>Styringsgruppen stadfester godkjent referat fra møte 6. des. 24.</i>	
03-25	13:10	NVA – status og gjennomføring av ny utprøvningsperiode	B
		Til møtet forelå et notat fra den UHR/FFA oppnevnte testgruppen og NVA-prosjektet, som ga en felles og omforent status og forslag til gjennomføring av en ny utprøvningsperiode, Prosjektleder presenterte rapporten med utfyllende kommentarer på feilretting i forhold til kravspesifikasjon, ny kritisk funksjonalitet, samt redefinerte krav knyttet til studentoppgaver og prosessen rundt det arbeidet. Videre orienterer prosjektleder om at eksisterende funksjonalitet for import av publikasjonsdata til NVA viderefører eksisterende funksjonalitet i Cristin og har flere forbedringer i forhold til denne slik at dette anses som «godt nok» til å lansere NVA. Sikt vil i samarbeid med testgruppen se på hvordan funksjonalitet for import av publikasjonsdata, spesielt knyttet til import av fil og lisens, kan	

	forbedres ytterligere. Det er tid til å gjøre justeringer, men det er enighet om at større endringer må vente til etter hovedlansering. Representantene for testgruppen bekrefter at testgruppen stiller seg bak gjennomgangen av status, videre arbeid frem mot en ny utprøvningsperiode i mars og lansering av NVA. Det ble også bekreftet at ny funksjonalitet for studentoppgaver ikke må være på plass til utprøvingen. Det er felles forståelse mellom NVA-prosjektet og testgruppen av at dette må være klart til lansering. Den eksterne testgruppen forklarte hvorfor det er behov for forbedret funksjonalitet for håndtering av duplikater som oppstår ved migrering av innhold fra Cristin og Brage, og ønsket om å få dette på plass så snart som mulig etter lansering (om ikke før), for å redusere manuelt arbeid i etterkant av lanseringen. Det er også et uttrykt ønske om funksjonalitet som gir mulighet for å overføre opplastet fil fra en institusjon til en annen om f.eks. en forsker har flere arbeidsforhold eller har flyttet arbeidssted og publisert med kreditering til annen institusjon. Ingen av disse ønskene må være på plass før lanseringen av NVA, men de ønskes høyt prioritert i det videre utviklingsarbeidet. Testgruppen signaliserte også interesse for å bidra i det videre arbeidet med utvikling av NVA etter at prosjektet er avsluttet og NVA går over til kontinuerlig utvikling. Prosjektet og testgruppen anbefaler at en ny og avgrenset utprøvningsperiode kan iverksettes i mars. Styringsgruppen takket den eksterne testgruppen og prosjektet for det meget gode arbeidet som er gjort og for saksfremlegg og orienteringene i møtet. Det ble foreslått å utsette utprøvningsperioden med én uke (til uke 10-11-12) for å styre unna frister rundt NVI-kontroll- og godkjenningsarbeidet som pågår. Det ble også orientert om at UHR/FFA også denne gangen ønsker en runde med «trafikklys-tilbakemelding» fra de som svarte gult/rødt i forrige runde. Det gir tid til å behandle innspill i uke 13 i UHR/FFA og gi tilbakemelding til Sikt i uke 14. Det understrekes at alle feil skal meldes direkte til Sikt og at trafikklysundersøkelsen denne gangen ikke skal brukes som grunnlag for retting av feil i systemet. Styringsgruppen peker på at det er behov for forventningsavklaring og felles forståelse mellom Sikt, UHR/FFA og de som deltar i utprøvingen i forhold til hva som skal vurderes i utprøvingen, hvor feilmeldinger skal sendes, hva som skal vurderes i trafikklysundersøkelsen og hvordan den skal brukes. Videre må det tydeliggjøres hva som er planlagt av utvikling frem mot lansering og hva som er planlagt for kontinuerlig utvikling i det første halvåret etter lansering av NVA. Dette bør synliggjøres i et veikart for videre utvikling. Det foreligger en liste av innspill, men disse er ikke prioritert. I tråd med samstyringsmodellen skal Produktrådet for Forskningsinformasjon ha en viktig rolle i prioritering av kontinuerlig utvikling. Prosjektet foreslår at den eksterne testgruppen bistår Sikt i å prioritere de innspill som er gitt ift forbedringer og ønsker om ny funksjonalitet første halvår etter lansering. Dette som innspill til et veikart som tydeliggjør utviklingsoppgaver frem mot utprøving, lansering og i første periode etter lansering, jf. styringsgruppens bestilling.	
--	---	--

		Styringsgruppen understreker at fortsatt tett samarbeid mellom prosjektet og testgruppen er en god og betryggende løsning siden testgruppen allerede er godt inne i tjenesten og kjenner behovene. Styringsgruppen påpeker dessuten viktigheten av å tydeliggjøre for brukere, at det ikke vil introduseres ny funksjonalitet eller endringer i NVA i en periode etter lansering, men at feil naturligvis vil bli rettet. Små og store endringsønsker vurderes over litt tid, tilbakemeldinger kan skyldes forhold knyttet til endrede arbeidsprosesser og at brukere trenger tilvenning til et nytt system. Vedtak: <i>Styringsgruppen tar status for NVA til orientering og ber om at det utarbeides et veikart som synliggjør hva som skal ferdigstilles før utprøving, før lansering, og hva som er prioritert det første halvåret etter lansering. Styringsgruppen gir sin tilslutning til at det gjennomføres ny og avgrenset utprøvingsperiode i perioden 3. – 21. mars (3 uker).</i>	
04-25	13:50	Beslutningskriterier for overgang til NVA	B
		Prosjekteier presenterte saken som er en oppdatering av tilsvarende sak behandlet i styringsgruppen i august 2024. Det ble utdypet hva som er status for arbeidet med datakvalitet ift migrering fra Brage og Cristin og hva som anses å være godt nok. Styringsgruppen stilte spørsmål om hvem som tar stilling til at det er etablert tilfredsstillende organisering og avtaler for utrulling, videre drift, forvaltning og videreutvikling av NVA og viste til beslutningskriteriene i saksfremlegget. Sikt svarte at det er ikke avklart, og at kriteriet derfor tas ut som et eget beslutningskriterium. Saken fremmes for Porteføljestyret for behandling, i tråd med tidligere behandling og vedtak der. Det kom også forslag om at det tydeliggjøres punkt om UHR/FFA-tilslutning etter gjennomført trafikklys-rapport. Vedtak: <i>Styringsgruppen stadfester vedtaket om beslutningskriterier fra sak 31/24, med unntak av punktet om organisering. Styringsgruppen støtter anbefalingen fra Sikt om at kriteriene utvides med at teknisk audit av NVA må vise en tilfredsstillende status, og anbefaling fra UHR/FFA. Kriteriene anses å være et hensiktsmessig grunnlag for å fatte den endelige beslutningen om å iverksette overgangen til NVA.</i>	
05-25	14:05	Plan for opplæring i 2025	B
		Prosjekteier redegjorde overordnet for foreliggende og oppdaterte plan for opplæring i NVA. Det planlegges gjennomføring av opplæring i forkant av lansering med repetisjoner etter sommerferien. Styringsgruppen mener planen er god og tilfredsstillende.	

		Vedtak: <i>Styringsgruppen slutter seg til fremlagt forslag til plan for opplæring i NVA gjennom 2025, med oppstart minimum 2 uker i forkant av lanseringstidspunkt for NVA.</i>	
06-25	14:15	Tidsplan for SG-møter vår 2025	B
		Prosjekteier redegjorde kort for prosjektets behov for møter i styringsgruppen gjennom våren 2025 med noen endringer i forhold til fremlagt sakspapir som skyldes beslutning om forskjøvet utprøving i sak 03/25. Etter en avklaringsrunde er det enighet om at det gjennomføres et nettmøte primo mars der det blant annet fremmes saker om teknisk audit og ROS-analyse. Deretter gjennomføres det et fysisk møte fortrinnsvis på Gardermoen tidlig i uke 15 med et mål om å fatte en beslutning om lansering av NVA. Det planlegges også et møte i siste del av mai kort tid før lanseringsprosessen starter. Vedtak: <i>Styringsgruppen vedtar foreslått tidsplan for møter våren 2025 med de endringer som kom i møtet.</i>	
07-25	14:30	Avtaleverket for NVA og maskinelt innhentet materiale	O
		Til møtet forelå et notat som redegjør for forslag til endringer i avtaleverket på punkter om opphavsrett og ansvarsforhold knyttet til maskinell innhenting av fulltekst-filer med maskinlesbar CC-lisens. Prosjekteier redegjorde kort for saken som er en konkret bestilling fra styringsgruppen og oppfordret til at det stilles spørsmål/gis kommentarer. Styringsgruppen takket for en god og informativ redegjørelse, men savner noe om hvordan relevante creative common-lisenser påvirker saken, da de mener det er sentralt spesielt i forbindelse med avsnittet om eksemplarframstilling. Styringsgruppen mener at det kan være hensiktsmessig å klargjøre forholdet mellom ulike typer filer (artikkelen i endelig form (forlagets pdf) med CC-lisens)) og på den andre siden AAM/post print/siste manus etter fagfelleevaluering. I forhold til avtaleverket har forskjellige institusjoner gitt forskjellige innspill/ tilbakemeldinger rundt ansvarsforhold knyttet til godkjenning og publisering av maskinelt innhentede fulltekst-filer. For å forenkle arbeidshverdagen ved institusjonene foreslår styringsgruppen at det implementeres en funksjonalitet der den enkelte institusjon selv kan velge at maskinelt innhentede fulltekst-filer med maskinlesbar CC-lisens automatisk godkjennes og publiseres i NVA uten godkjenning av kurator. Dersom det skal implementeres en slik funksjonalitet må det innarbeides en klausul i avtaleverket der det eksplisitt reguleres at institusjonene har valgt en slik løsning innenfor rammen av sitt ansvar for publisering/tilgjengeliggjøring for allmenheten.	

		Styringsgruppen anbefaler også at Sikt går gjennom avtaleteksten med sikte på å forenkle det juridiske språket på enkelte områder. Vedtak: <i>Styringsgruppen tar saken til orientering og anbefaler at Sikt arbeider videre med avtaleverket med sikte på å realisere anbefalingene fra styringsgruppen til saken.</i>	
08-25	14:35	Import av publikasjonsdata og fulltekst	O
		Prosjektleder gjorde overordnet rede for saken slik den er fremstilt i saksfremlegget. Styringsgruppen stilte spørsmål om omfanget av import av filer fra Crossref/Scopus. Det synes å være betydelig forskjell mellom andel filer som så langt er tilgjengelig via Crossref/Scopus og andelen åpent tilgjengelige filer av det totale antall NVI-publikasjoner. Institusjonene betaler mye til forlagene for maskinlesbar lisens og det er viktig å finne ut om forlag gjør det vanskeligere å få tak i filene enn det skulle ha vært. Sikt bes følge opp hva som faktisk tilgjengeliggjøres for NVA fra forlagenes side/Crossref og eventuelt få det inn i forhandlingene med forlagene. Vedtak: <i>Styringsgruppen tar gjennomgang av importløsning for metadata og fulltekst-filer samt relaterte problemstillinger til orientering og ber om at de innspill til videre arbeid som kom fram i møtet ivaretas.</i>	

Neste møte: Primo mars - Doodle for endelig fastsettelse, deretter fysisk møte 7 april.